



**TO: REDFISH ADVISORY COMMITTEE (RAC)/  
AU: COMITÉ CONSULTATIF DU SÉBASTE (CCS)**

*[French follows - le français suit]*

**UNIT 1 REDFISH MANAGEMENT PLAN 2024-25**

**Ottawa – May 31, 2024** – The Department of Fisheries and Oceans (DFO) today announces the management plan for the commercial Redfish fishery in Unit 1 for the 2024-25 fishing season. A Total Allowable Catch (TAC) of 60,000 tonnes (t) is established for a one-year period from May 15, 2024, until May 14, 2025. The opening date will be confirmed in a separate Notice to Fish Harvesters.

From this TAC, 5,000 t will be set aside and held in reserve. This reserve allocation will be accessible by application and is intended to provide additional incentive to licence holders who participated in the index and/or experimental fishery, as well as those who are ready to fish this year, and/or those who have planned projects for the Redfish fishery. A Notice of Interest will be sent ahead of the fishery opening. Applications will be assessed on a case-by-case basis.

The remaining 55,000 t will be allocated as per the allocation key announced on January 26, 2024, below:

<b>Fleet</b>	<b>Allocation (in percentages)</b>	<b>Amount (t)</b>
Offshore mobile gear (MG) fleet sector (vessels >100')	58.69	32,279.5
Inshore MG fleet sector (vessels <65')	14.84	8,162.0
Midshore MG fleet sector (vessels 65-100')	5.72	3,146.0
Inshore fixed gear (bycatch)	0.75	412.5
Indigenous communities and organizations	10.00	5,500.0
Estuary and Gulf of St. Lawrence (ESGL) Shrimp Harvesters	10.00	5,500.0

The allocation to Indigenous communities and organizations, totaling 5,500 tonnes, will be managed through an inter-regional competitive regime. Any Indigenous community or organization that holds an inshore (<65 ft) or midshore (65-100 ft) mobile gear groundfish licence with access to Unit 1 (4RST and 3Pn, 4Vn from Jan-May) can access this allocation. A Notice of Interest will be sent ahead of the fishery opening.

The allocation of Redfish to Estuary and Gulf of St. Lawrence (ESGL) shrimp harvesters, totalling 5,500 t, will be distributed as follows:

<b>Fleet</b>	<b>Share (in percentages)</b>	<b>Amount (tonnes)</b>
Quebec	42	2,310.0
Newfoundland and Labrador	37	2,035.0
New Brunswick	21	1,155.0

The inshore fleet (vessels less than 65') shares will be as follows:

<b>Fleet</b>	<b>Share (in percentages)</b>	<b>Amount (tonnes)</b>
Newfoundland and Labrador	41.2	3,366.1
Nova Scotia	4.2	343.1
New Brunswick	7.3	596.4
Prince Edward Island	3.4	277.8
Quebec	43.8	3,578.5

Recognizing that some DFO administrative regions straddle multiple provincial boundaries, the total share for Maritimes region will be 2.54% (207.5t) and the total share for Gulf region will be 12.36% (1009.8t).

The midshore fleet (vessels 65' to 100') shares will be as follows:

<b>Fleet</b>	<b>Share (in percentages)</b>	<b>Amount (tonnes)</b>
Crab vessels	4.5	141.3
Shrimp vessels	39.2	1,231.7
Groundfish enterprise allocation vessels	56.4	1,773.1

The offshore allocation will be distributed according to existing enterprise allocations for groundfish vessels in that fleet.

The Department will use the established bycatch caps for certain Gulf of St. Lawrence stocks subject to rebuilding plans to guide management of the Unit 1 redfish fishery. These bycatch caps for the Unit 1 Redfish fishery will be distributed according to the allocation key and the 5,000 t reserve allocation, as follows:

<b>Fleet</b>	<b>3Pn4RS Cod (t)</b>	<b>4T White hake (t)</b>	<b>4TVn Cod (t)</b>
Reserve allocation	1.7	1.5	1.3
MG>100'	10.8	9.8	8.1
MG<65'	2.7	2.5	2.1
MG 65-100'	1.1	1.0	0.8
Indigenous fleet	1.8	1.7	1.4
Gulf shrimp fleet	1.8	1.7	1.4
<b>Total</b>	<b>20.0*</b>	<b>18.0</b>	<b>15.0</b>

\*This total bycatch amount is pending approval of the 3Pn4RS cod management plan for 2024-25.

The Department will monitor bycatch landings. Once a fleet reaches the caps indicated above, the Department will assess whether additional bycatch allowance can be re-allocated and may close the Unit 1 redfish fishery to that fleet for the remainder of the fishing season.

The management plan for Unit 1 Redfish also introduces several management measures aimed at limiting and effectively monitoring bycatch, to ensure that this fishery is carried out sustainably. These management measures are summarized in the table below:

<b>Management Measure</b>	<b>Requirement</b>
Fishing season	<ul style="list-style-type: none"> <li>- 4RST open June 15 - December 31</li> <li>- 3Pn and 4Vn open January 1 - March 31</li> <li>- All Unit 1 closed from April 1 - June 15 to protect Redfish spawning</li> </ul>
Area Restrictions	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Fishing is authorized only between 59° and 65° West longitude</li> <li>- Portions of division 4T closed to fishing to protect juvenile groundfish, as specified in CHP</li> <li>- Fishing prohibited in established coral and sponge conservation closures</li> </ul>
Depth Restriction	<ul style="list-style-type: none"> <li>- From June 15 to October 31, fishing authorized only at depths greater than 300m (164 fathoms)</li> <li>- From November 1 to March 31, fishing authorized only at depths greater than 183m (100 fathoms)</li> </ul>
Gear Type	<ul style="list-style-type: none"> <li>- From June 15 to October 31, fishing authorized with otter trawl with a minimum mesh size of 90mm</li> <li>- From November 1 to March 31, fishing authorized only with midwater trawl with a minimum mesh size of 90mm</li> </ul>
Bycatch protocol	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Bycatch limit of 1% per trip for each of 4T white hake, 4T American plaice, 4T winter flounder, 4TVn cod, 3Pn4RS cod, Atlantic halibut, and Greenland halibut.</li> </ul>
At Sea Observer (ASO) Coverage	<ul style="list-style-type: none"> <li>- 100% ASO coverage required at all times of year for vessels larger than 100 feet</li> </ul> <p><u>For vessels smaller than 100 feet:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- 25% ASO coverage required from June 15 to October 31</li> <li>- 100% ASO coverage required from November 1 to March 31</li> </ul>
Dockside Monitoring	<ul style="list-style-type: none"> <li>- 100% industry funded dockside monitoring</li> </ul>
Reporting Requirements	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Daily catch reporting for all fleets</li> </ul>
Vessel Monitoring System (VMS)	<ul style="list-style-type: none"> <li>- VMS required onboard and operational on all vessels fishing</li> <li>- VMS reporting 4 times per hour (every 15 minutes)</li> </ul>

Electronic Logbooks (ELOGS)	- Mandatory use of a qualified ELOGS application for all inshore licence holders (<65').
Electronic Camera Monitoring	- Voluntary participation in electronic camera monitoring pilot project

DFO will work with license holders and fleet representatives in the coming weeks to implement the Unit 1 Redfish management plan and prepare for fishery opening. This includes, among other things, the development of Conservation Harvesting Plans (CHPs).

---

Todd Williams  
Chair  
RAC



## UNITÉ 1 PLAN DE GESTION DU SÉBASTE 2024-2025

**Ottawa – 31 mai, 2024** – Le ministère des Pêches et des Océans (MPO) annonce aujourd'hui le plan de gestion de la pêche commerciale du sébaste de l'unité 1 pour la saison de pêche 2024-2025. Un total autorisé des captures (TAC) de 60 000 tonnes (t) est établi pour une période d'un an, du 15 mai 2024 au 14 mai 2025. La date d'ouverture sera confirmée dans un Avis aux pêcheurs.

De ce TAC, 5 000 t seront mises de côté et gardées en réserve. Cette allocation en réserve sera accessible à la demande et visera à fournir une opportunité supplémentaire aux titulaires de permis qui ont participé à la pêche indicatrice et/ou expérimentale, ainsi qu'à ceux qui sont prêts à pêcher cette année et/ou à ceux qui ont prévu des projets pour la pêche du sébaste. Un Avis d'intérêt sera diffusé avant l'ouverture de la pêche et les demandes seront évaluées au cas par cas.

Les 55 000 t restantes seront allouées conformément à la clé d'allocation annoncée le 26 janvier 2024 :

Flottille	Répartition (en pourcentage)	Allocation (t)
Flottille hauturière (navires > 100') avec engins mobiles (EM)	58,69	32 279,5
Flottille côtière (navires < 65') avec engins EM	14,84	8 162,0
Flottille semi-hauturière (navires de 65' à 100') avec EM	5,72	3 146,0
Flottille côtière avec engins fixes (prises accessoires)	0,75	412,5
Communautés et organisations autochtones	10,00	5 500,0
Pêcheurs de crevette de l'estuaire et du golfe du Saint-Laurent (EGSL)	10,00	5 500,0

L'allocation aux communautés et groupes autochtones, totalisant 5 500 t, sera gérée au moyen d'un régime concurrentiel interrégional. Toute communauté ou organisation autochtone titulaire d'un permis de pêche côtière (navires de 65') ou semi-hauturière (navires de 65' à 100') du poisson de fond aux engins mobiles avec accès à l'unité 1 (4RST et 3Pn, 4Vn de janvier à mai) peut accéder à cette allocation. Un Avis d'intérêt sera diffusé avant l'ouverture de la pêche.

L'allocation de sébaste de l'Unité 1 des pêcheurs de crevette de l'estuaire et du golfe du Saint-Laurent (EGSL), totalisant 5 500 t, sera répartie de la manière suivante :

Flottille	Part (en pourcentage)	Allocation (t)
Québec	42	2 310,0
Terre-Neuve-et-Labrador	37	2 035,0

Nouveau-Brunswick	21	1 155,0
-------------------	----	---------

L'allocation de la flottille côtière (navires de moins de 65') sera répartie de la manière suivante :

Flottille	Part (en pourcentage)	Allocation (t)
Terre-Neuve-et-Labrador	41,2	3 366,1
Nouvelle-Écosse	4,2	343,1
Nouveau-Brunswick	7,3	596,4
Île-du-Prince-Édouard	3,4	277,8
Québec	43,8	3 578,5

Reconnaissant que certaines régions administratives du MPO chevauchent plus d'une province, la part totale pour la région des Maritimes sera de 2,54 % (207,5 t) et la part totale pour la région du Golfe sera de 12,36 % (1 009,8 t).

Les parts de la flottille semi-hauturière (navires de 65' à 100') seront les suivantes :

Flottille	Part (en pourcentage)	Allocation (t)
Crabiers	4,5	141,3
Crevettiers	39,2	1 231,7
Entreprise de pêche du poisson de fond sous allocations d'entreprises (AE)	56,4	1 773,1

L'allocation de la flottille hauturière (navires de plus de 100') sera répartie en fonction des allocations d'entreprises existantes pour les entreprises de pêche du poisson de fond de cette flottille.

Le Ministère utilisera les plafonds de prises accessoires établis pour certains stocks du Golfe du Saint-Laurent assujettis à des plans de rétablissement afin d'orienter la gestion des différentes pêches dont celle du sébaste de l'unité 1. Les plafonds de prises accessoires établis pour la pêche du sébaste de l'Unité 1 seront distribués en fonction de la clé d'allocation et de l'allocation en réserve de 5 000 t, de la manière suivante:

Flottille	Morue 3Pn4RS (t)	Merluche blanche 4T (t)	Morue 4TVn (t)
Allocation en réserve	1,7	1,5	1,3
EM > 100'	10,8	9,8	8,1
EM < 65'	2,7	2,5	2,1
EM 65'-100'	1,1	1,0	0,8
Communautés et organisations autochtones	1,8	1,7	1,4
Pêcheurs de crevette de l'EGSL	1,8	1,7	1,4
<b>Plafond total</b>	<b>20,0*</b>	<b>18,0</b>	<b>15,0</b>

\*Ce montant total des prises accessoires est en attente d'approbation du plan de gestion de la morue 3Pn4RS pour 2024-2025.

Le Ministère surveillera les captures et débarquements de prises accessoires. Lorsqu'une flottille atteindra l'un des plafonds indiqués ci-dessus ou l'une des allocations établies pour

couvrir les prises accessoires des autres stocks, le Ministère évaluera si une allocation supplémentaire pour les prises accessoires peut être réaffectée à cette flottille. Dans le cas contraire, la pêche de cette flottille pourrait être fermée pour le reste de la saison de pêche.

Le plan de gestion du sébaste de l'Unité 1 inclut également plusieurs mesures de gestion visant à limiter et à surveiller efficacement les prises accessoires, afin de s'assurer que cette pêche est effectuée de manière durable. Ces mesures de gestion sont résumées dans le tableau ci-dessous :

Mesure de gestion	Exigences
Saison de pêche	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Pêche ouverte dans les divisions 4RST du 15 juin au 31 décembre</li> <li>- Pêche ouverte dans les divisions 3Pn et 4Vn du 1er janvier au 31 mars</li> <li>- Pêche dans l'Unité 1 fermée du 1er avril au 15 juin pour protéger le sébaste durant le frai</li> </ul>
Restrictions de zones	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Pêche autorisée seulement entre 59° et 65° de longitude ouest</li> <li>- Portions de la division 4T fermées à la pêche pour protéger les poissons de fond juvéniles, tel que spécifié dans les PPAC</li> <li>- Pêche interdite dans les fermetures établies pour la conservation des coraux et des éponges</li> </ul>
Restrictions de profondeurs	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Du 15 juin au 31 octobre, pêche autorisée uniquement à des profondeurs supérieures à 300 m (164 brasses)</li> <li>- Du 1er novembre au 31 mars, pêche autorisée uniquement à des profondeurs supérieures à 183 m (100 brasses)</li> </ul>
Type d'engins	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Du 15 juin au 31 octobre, pêche autorisée au moyen de tous types de chalut à panneaux d'un maillage minimal de 90 mm</li> <li>- Du 1<sup>er</sup> novembre au 31 mars, pêche autorisée uniquement avec un chalut pélagique d'un maillage minimum de 90 mm</li> </ul>
Protocole de suivi des prises accessoires	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Limite de prises accessoires de 1 % par voyage pour la merluche blanche 4T, la plie canadienne 4T, la plie rouge 4T, la morue 4TVn, la morue 3Pn4RS, le flétan atlantique et le flétan du Groenland.</li> </ul>
Couverture par les observateurs en mer (OEM)	<p><u>Pour les navires de plus de 100 pieds</u></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- 100 % couverture par les OEM exigée à tout moment de l'année</li> </ul> <p><u>Pour les navires de moins de 100 pieds :</u></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- 25 % de couverture par les OEM exigée du 15 juin au 31 octobre</li> <li>- 100 % de couverture par les OEM exigée du 1<sup>er</sup> novembre au 31 mars</li> </ul>
Vérification à quai	<ul style="list-style-type: none"> <li>- 100% de vérification à quai</li> </ul>

Exigences en matière de rapports	- Déclaration quotidienne des captures pour toutes les flottilles
Système de surveillance des navires (SSN)	- SSN obligatoire et opérationnel pour tous les navires de pêche - SSN émettant un signal 4 fois par heure (aux 15 minutes)
Journaux de bord électroniques (JBE)	- Utilisation obligatoire d'une application JBE qualifiée pour tous les titulaires de permis côtiers (<65')
Surveillance électronique au moyens de caméras	- Participation volontaire au projet pilote de surveillance électronique au moyen de caméras

Le MPO travaillera avec les représentants des flottilles et titulaires de permis au cours des prochaines semaines pour mettre en œuvre le plan de gestion de la pêche du sébaste de l'Unité 1 et se préparer à l'ouverture de la pêche. Cela comprend entre autres l'élaboration des Plans de pêche axés sur la conservation (PPAC).

---

Todd Williams  
Président  
CCS